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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az interpelláció címe: "Lemondtak a hazai állattartásról?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

            Jellemző,  hogy  a  szakbizottság  előtt  tett  éves  miniszteri  beszámolóban  és  itt  az
Országgyűlés  falai  között  is  rendre  a  szántóföldi  növénytermesztés  –  kétségtelenül  pozitív  -
számaival hozakodnak elő. Minden megtesznek annak érdekében, hogy a lehető legkevesebb szó
essen a hazai agrárium húsbavágó problémáról. Az előrejelzések a szántóföldi növénytermesztés
profittermőképességének csökkenését vetítik előre, hiszen az idei év nem megismételhető. A tavalyi
inputanyag árakon megtermett árú, idei felvásárlási árakon kerül értékesítésre. Ez nyilván nagyon jó
a termelőknek, jövőre viszont az egy év alatt 3-4-szeresére nőtt műtrágya és - a szintén brutálisan
megdrágult – gázolaj, valamint növényvédőszer árak mellett már messze nem lesz ilyen rózsás a
helyzet. De ez már az új kormány kihívása lesz, így térjünk vissza a jelenbe.

            A  takarmányárak  nagymértékű  emelkedése,  az  állatbetegségek  okozta  korlátozások,
valamint a koronavírus-járvány együttes piaci hatása letaglózta a hazai sertéságazatot. A termelők
veszteségeinek kompenzálására  az  Agrárminisztérium a  sertéságazatot  támogató  több intézkedés
bevezetéséről döntött. A hír hallattán sokan megkönnyebbültek, azonban a szektor támogatásának
negyedével történő megnövelése,  a kifizetések előre hozatala és a kamatmentes hitel  lehetősége
messze nem volt elég ahhoz, hogy legalább ne szenvedjenek el további veszteséget a sertéstartók.
Nem változtak meg a katasztrofális piaci trendek sem.

A Magyar Állattenyésztők Szövetsége azt mondja,  hogy nincs eszköze arra,  hogy a felvásárlási
árakat befolyásolja. A szervezet elnöke így nyilatkozott: „A sertéstartók sajnos már többször átéltek
súlyos  piaci  válságot  és  próbálnak  most  is  a  végsőkig  kitartani,  annak  ellenére,  hogy  jelenleg
veszteséges a tevékenységük.”



 
            A helyzet tényleg tarthatatlan, a gazdák kilónként 100 forint feletti veszteségről számolnak
be, sokan már fel is adták a tevékenységet. Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat,
hogy mit kívánnak érdemben és hosszútávon is fenntartható módon tenni az ágazat megmentése
érdekében?

 

Várom érdemi válaszát!
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